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PROTOKÓŁ Nr 47/XLVII/18

XLVII SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA OPOLSKIEGO
z dnia 16 października 2018 r.

Obrady XLVII sesji Sejmiku Województwa Opolskiego w kadencji 2014-2018 odbyły się w sali 
konferencyjnej im. Orła Białego Urzędu Marszałkowskiego Województwa Opolskiego w Opolu,                    
ul. Piastowska 14 – Ostrówek. Rozpoczęcie: godzina 10.00.

Ad 1. Otwarcie obrad. 
Norbert Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: otwieram XLVII sesję Sejmiku Województwa 
Opolskiego. Witam Panie i Panów Radnych. Witam Zarząd Województwa z Panem Marszałkiem                             
i Skarbnikiem. Witam Dyrektorów UMWO i Samorządowych Jednostek Organizacyjnych.                      
Witam zaproszonych gości, a wśród nich są m. in. Dyrektora Muzeum Śląska Opolskiego Panią Urszulę 
Zajączkowską, Dyrektora Muzeum Wsi Opolskiej Jarosława Gałęze, Dyrektora Filharmonii Opolskiej 
Pana Przemysława Neumanna, Dyrektora Teatru im. Jana Kochanowskiego w Opolu Pana Norberta 
Rakowskiego, Dyrektora Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej w Opolu Pana Tadeusza Chrobaka,                
Z-cę Dyrektora Centralnego Muzeum Jeńców Wojennych Panią Renatę Kobylarz-Buła, Dyrektora 
Muzeum Piastów Śląskich w Brzegu Pana Dariusza Byczkowskiego. Witam również wszystkie osoby, 
które w dniu dzisiejszym zostaną odznaczone. W szczególności chciałbym przywitać Pana Mirosława 
Żarczyńskiego, Prezesa Związku Inwalidów Wojennych, któremu chciałbym oddać głos. 
Mirosław Żarczyński, Prezes Związku Inwalidów Wojennych Rzeczypospolitej Polskiej: 
jako prezes związku chciałbym udekorować Przewodniczącego Sejmiku Województwa Opolskiego 
Pana Norberta Krajczego, Krzyżem Powstania Związku Inwalidów Wojennych. Prosiłbym o 
wystąpienie Pana Przewodniczącego. 

Ad 2.  Porządek obrad. 
N. Krajczy: po wczorajszym prezydium, chciałbym zaproponować zmianę, abyśmy rozpoczęli obrady 
sesji od procedowania uchwał czyli od pkt. 10. Następnie przejdziemy do głównego tematu dzisiejszej 
sesji czyli podsumowania działań Samorządu Województwa Opolskiego w obszarze kultury i sportu               
w latach 2015-2018. 

Ad 3.  Powołanie sekretarza obrad. 
Sekretarzem został Radny Hubert Kołodziej.     
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Ad 4.  Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Sejmiku Województwa Opolskiego.
N. Krajczy: czy są zastrzeżenia do protokołu wyłożonego do wglądu? Nie ma. Dziękuję.                       
Stwierdzam, że protokół został przyjęty.  

Ad 5.  Informacja Przewodniczącego Sejmiku z prac między sesjami.  
N. Krajczy: czy są zastrzeżenia do informacji Przewodniczącego z prac między sesjami,                       
która została wyłożona do wglądu? Nie ma. Stwierdzam, że informacja Przewodniczącego z prac 
między sesjami została przyjęta. 

Ad 6.  Sprawozdanie z prac Zarządu Województwa Opolskiego.
N. Krajczy: czy w tym temacie są pytania do Marszałka Województwa i Zarządu? Nie ma. Dziękuję. 

Ad 7.  Informacja o interpelacjach złożonych między sesjami.
N. Krajczy: informuję, że w okresie od dnia 26 września 2018 r. do dnia 15 października 2018 r. 
udzielono następujących odpowiedzi na interpelacje:

 W dniu 27 września 2018 r. Wiceprzewodniczący Józef Kotyś otrzymał odpowiedź na interpelację                
w sprawie opieki zdrowotnej dzieci uprawiających sport w województwie opolskim. 
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca?
Józef Kotyś, Wiceprzewodniczący Sejmiku: odpowiedź mnie nie zadowala. Uzyskałem 
informację, że w województwie opolskim świadczenia w zakresie medycyny sportowej są udzielane 
w czterech punktach, lecz zabrakło mi propozycji systemowych rozwiązań tego problemu. 
Roman Kolek, Wicemarszałek Województwa: przeszkody są dwie, niska liczba osób                       
o kwalifikacjach które są wymagane dla prowadzenia tego rodzaju badań i finansowanie                        
ze środków publicznych jeżeli chodzi o Narodowy Fundusz Zdrowia. Dobra informacja jest taka,              
że pojawił się projekt rozporządzenia Ministra Zdrowia, który ma zmienić zasady kwalifikacji                     
i kompetencji dla osób, które będą mogły takie świadczenia wykonywać.       

 W dniu 27 września 2018 r. Radny Mariusz Bochenek otrzymał odpowiedź na interpelację                       
w sprawie odwołania dyrektora Ośrodka Leczenia Odwykowego w Woskowicach Małych. 
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca?
Mariusz Bochenek, Radny Województwa: tak, dziękuję.  

 W dniu 27 września 2018 r. Wiceprzewodniczący Bogusław Wierdak otrzymał odpowiedź                       
na wniosek w sprawie modernizacji DW 411 na odcinku Nysa-Podkamień. 
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Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca?
Bogusław Wierdak, Wiceprzewodniczący Sejmiku: tak, wszystko jest zgodne z moimi 
oczekiwaniami.  

W okresie od dnia 26 września 2018 r. do 15 października 2018 r. zostało złożonych                                
5 interpelacji.

1. W dniu 26 września 2018 r. Radny Leszek Antoszczyszyn złożył interpelację w sprawie odcięcia              
od świata miasta i gminy Kietrz. 
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca?
Leszek Antoszczyszyn, Radny Województwa: odpowiedź mnie nie zadowala. Alternatywna 
droga objazdu, która została podana w treści interpelacji przebiega przez Dzierżysławice-Nasiedle-
Branice, która jest dłuższa o kolejne 30 km.

2. W dniu 26 września 2018 r. Radny Zdzisław Siewiera złożył interpelację w sprawie likwidacji 
odpadów poprzemysłowych z byłej fabryki obuwia w Krapkowicach. 
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca?
Radny był w tym momencie nieobecny. 

3. W dniu 26 września 2018 r. Radny Zdzisław Siewiera złożył wniosek w sprawie uzupełnienia 
Uchwały Sejmiku Województwa Opolskiego w sprawie przyjęcia rezolucji dotyczącej współpracy 
między województwem opolskim a województwem śląskim. 
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca?
Radny był w tym momencie nieobecny.  
  
4. W dniu 10 października 2018 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek złożyła interpelację w sprawie 
silnej emisji pyłu oraz hałasu w dzielnicy Zakrzów w Opolu. 

Interpelacja w trakcie załatwiania   
 
5. W dniu 12 października 2018 r. Radny Ryszard Zembaczyński złożył interpelację w sprawie 
podjęcia starań o zakup nieruchomości nr 11 na ulicy Św. Wojciecha w Opolu usytuowanej miedzy 
budynkami należącymi do Muzeum Śląska Opolskiego. 

Interpelacja w trakcie załatwiania   
 
Ad 8.  Interpelacje i zapytania.
N. Krajczy: czy ktoś chciałby złożyć interpelację, bądź zapytanie? Nikt. Dziękuję.
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Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Olszanka opracowania projektu 
budowlano – wykonawczego dla zadania pn.: „Budowa chodnika w ciągu drogi 
wojewódzkiej nr 462 w m. Pogorzela”.  
Remigiusz Widera, dyr. Dep. Infrastruktury i Gospodarki: w marcu tego roku została podjęta 
uchwała ws. powierzenia realizacji zadania w ciągu drogi wojewódzkiej Gminie Olszanka                        
pn.: „Budowa chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 462 w m. Pogorzela”. W momencie 
podpisywania porozumienia Gmina Olszanka zwróciła się o zmianę przedmiotu powierzenia na projekt 
budowlano-wykonawczy. W związku z powyższym przygotowano nową uchwałę w tej sprawie.
Elżbieta Kurek, Przew. Kom. Polit. Reg. Gosp. i Turystyki: komisja pozytywnie przyjęła projekt 
uchwały.
N. Krajczy: czy są pytania. Proszę.  
B. Wierdak: korzystając z okazji chciałbym podziękować marszałkowi Szymonowi Ogłazie oraz 
dyrektorowi Bartłomiej Horaczukowi za zrealizowaną inwestycję w Przylesiu na DW 401  

Głosowanie 
        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały 

za – 21  (wszyscy głosujący)
Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Zakładu Opiekuńczo – Leczniczego 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach. 
Izabela Damboń-Kandziora, dyr. Dep. Zdrowia i Polit. Społecznej: zmiana statutu ma polegać 
na dodaniu punktu, który będzie dotyczył realizacji zadań dydaktycznych polegających                                        
na przygotowaniu osób do wykonywania zawodu medycznego i kształtujących osoby wykonujące 
zawody medyczne. Zmiana wynika z tego iż Państwowa Wyższa Szkoła Zawodowa w Nysie zwróciła    
się z prośbą o realizację praktyk studentów w Zakładzie Opiekuńczo – Leczniczym w Głuchołazach.
N. Krajczy, Przew. Kom. Rodz., Zdrow. i Spr. Społ: komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. Czy są pytania. Nie widzę.   

Głosowanie
        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały 

za – 24  (wszyscy głosujący)
Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu zmian do Statutu Województwa 
Opolskiego. 
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Damian Cedro, dyr. Biura Sejmiku: zgodnie z wytycznymi Sejmiku Województwa Opolskiego 
powołano Komisję doraźną ds. ustanowienia Statutu Województwa Opolskiego, która przygotowała 
projekt statutu, który w 23 zmianach zawiera wprowadzone regulacje dotyczące uwzględnienie zmian 
jakie zostały zawarte w ustawie o samorządzie województwa.  
Grzegorz Sawicki, Przew. Kom. Doraźnej ds. opracowania zmian w Statucie 
Województwa Opolskiego: komisja przyjęła wszystkie zapisy wprowadzone do tej uchwały.
N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę. 

Głosowanie
        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały 

za – 23     wstrzym. - 1      przeciw – 0
Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Ad 12. Informacja o działalności Wojewódzkiego Inspektora Jakości Handlowej 
Artykułów Rolno – Spożywczych w Opolu za 2017 r. 
N. Krajczy: ponieważ przedmiotowy materiał był prezentowany radnym na komisji nie będzie                  
on dzisiaj ponownie prezentowany.
Kazimierz Pyziak, Przew. Kom. Roln. Środ. i Rozw. Wsi: komisja przyjęła informację.
N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę. 

Ad 13. Informacja pt. „Stan realizacji zadań oświatowych Samorządu Województwa 
Opolskiego w roku szkolnym 2017/2018”. 
Zbigniew Kubalańca, dyr. Dep. Edukacji i Rynku Pracy.: przedstawił informację pt.                   
„Stan realizacji zadań oświatowych Samorządu Województwa Opolskiego w roku szkolnym 
2016/2017”. 
Hubert Kołodziej, Przew. Kom. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu: komisja pozytywnie przyjęła 
informację.   
N. Krajczy: czy są pytania. Proszę. 
Ryszard Zembaczyński, Radny Województwa: jaki jest stopień zaspokojenia potrzeb w zakresie 
wykształcenia młodzieży w zawodach medycznych? Drugie moje pytanie dotyczy nie spełnionych 
oczekiwań na poświęcanie tematyki prac doktorskich w sprawach regionu. Czy są znane przypadki,        
że ktoś opracował cos służącemu naszemu regionowi?   
Z. Kubalańca: przedstawia sytuację oraz stopień zatrudnienia poszczególnych zawodów medycznych 
w województwie opolskim. Następnie informuje radnego, iż jako dyrektor Dep. Edukacji i Rynku Pracy 
nie otrzymuje prac doktorskich, które są poświęcone tematyce edukacyjnej.
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R. Zembaczyński: Komisja Polityki Regionalnej, Gospodarki i Turystyki której jestem członkiem,               
od wielu lat zajmuje się sprawą transferu nauki do przemysłu i jest to jeden ze sposobów 
efektywnego wykorzystania tematyki prac naukowych.   
 
Ad. 14. Informacja nt. złożonych oświadczeń majątkowych.
N. Krajczy: chciałbym poinformować, że wszyscy radni złożyli w terminie swoje oświadczenia 
majątkowe do których nie było żadnych zastrzeżeń. Oświadczenia zostały opublikowane w Biuletynie 
Informacji Publicznej. Czy są pytania. Nie widzę.    

Ad. 15. Podsumowanie działań Samorządu Województwa Opolskiego w obszarze kultury     
i sportu w latach 2015-2018.
Stanisław Rakoczy, Wicemarszałek Województwa: będziemy dzisiaj rozmawiać o takich 
dziedzinach życia które nie przynoszą efektów wymiernych i materialnych. Natomiast są bezcenne               
dla całego społeczeństwa bo kultura jest elementem naszej tożsamości, a rozwój sportu zwłaszcza 
dzieci i młodzieży to rzecz która w dużej mierze determinuje nasze zdrowie. Następnie zaprezentował 
prezentację pt. „Finansowanie z budżetu Województwa Opolskiego działalności w obszarach kultury               
i sportu w latach 2015-2018”.  
Agnieszka Kamińska, dyr. Dep. Kultury, Sportu i Turystyki: zaprezentowała prezentację                  
pt. „Nagrodzeni odznaką honorową „Za zasługi dla województwa opolskiego”, która przybliżyła 
sylwetki każdej z odznaczonej w dniu dzisiejszym osoby. Następnie wręczono odznaczenia 
następującym osobom:  
Teresa Małaczyńska: trzeba długo żyć aby dostać odznaczenie, ale ja nie narzekam, gdyż sport 
zawsze był moja pasją i z przyjemnością pracowałabym dalej. Dziękuję za wyróżnienie i czuje                        
się zaszczycona, że mogę tutaj być.       
Anna Chodakowska: serdecznie dziękuję i mam pełną świadomość, że ta nagroda jest niewątpliwie 
konsekwencją kilkudziesięcioletniej pracy mojego małżonka zmarłego Edwarda Faciejewa,                         
dzięki której efekty mojej pracy nie byłyby tak zauważalne. Przy okazji chciałabym zwrócić uwagę                       
na problem opieki medycznej sportowców w województwie opolskim.  
Marta Lityńska: chciałabym bardzo podziękować za uznanie mojej pracy, którą wykonałam jako 
trener kadry wojewódzkiej i narodowej. 
Krzysztof Siemion: bardzo serdecznie dziękuje za odznaczenie.
Czesław Wojciechowski: ta nagroda jest dla mnie ogromną niespodzianką i satysfakcją, bardzo 
dziękuję i jednocześnie czuje zobowiązanie, dlatego dalej będę uczył i wychowywał młodych 
przeszłych sportowców. 
Kazimierz Kocik: co prawda jestem z Prudnika ale w Opolu się nauczyłem jak zdobywać medale.              
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Cieszę się, że jako młodzi zawodnicy mieliśmy możliwość sięgania po stypendia sportowe przez 
Państwa ufundowane. Dzięki czemu nie brakuje mi motywacji do dalszej pracy.  
Lucjusz Bilik: pragnę serdecznie podziękować za tę laudację, miłe to słowa kiedy odnoszą                     
się do przeszłego czasu pracy, a jeszcze piękniejsze jest to, że odbywa się to w tak znakomitym 
gronie.   
Stefania Topola: chciałam serdecznie podziękować, tak naprawdę musze powiedzieć, że urodziłam 
się w Grudzicach czyli jestem rodowitą ślązaczkom. Tym bardziej cieszę się że to tutaj na Ostrówku 
otrzymuje takie zaszczytne wyróżnienie, które jest sercem Opola.     
Jarosław Gałęza: prawie 40-lat temu rozpoczynając pracę zawodową nie spodziewałem                       
się, że spędzę je w Muzeum Wsi Opolskiej. W ciągu tych lat spotkałem wspaniałych ludzi i było                  
mi dane uczestniczyć w wielu wydarzeniach za co jestem wdzięczny losowi. To wyróżnienie nie było                      
by możliwe bez wsparcia koleżanek i kolegów z Muzeum Wsi Opolskiej. Dziękuje bardzo                         
Pani Agnieszce Kamińskiej, która zawsze nas wspierała. Panie i panowie radni pozwolę sobie wyrazić 
podziękowania wobec Państwa za waszą czteroletnią pracę w imieniu innych szefów wojewódzkich 
instytucji kultury za to, że podczas tych czterech lat dostrzegaliście problemy instytucji kultury dzieląc 
pieniądze na różne ważne działania. 
N. Krajczy: proszę Panią Joannę Dzido – Prezesa Opolskiego Szkolnego Związku Sportowego oraz 
Panią Annę Płocińską-Szolc – Wiceprezes Wojewódzkiego Zrzeszenia Ludowych Zespołów 
Sportowych. 
Joanna Dzido, Prezes Opolskiego Szkolnego Związku Sportowego „Opolskie”: chciałybyśmy 
podziękować całemu Zarządowi Województwa i Sejmikowi za ich ciężką pracę i że od tak wielu lat 
wspierają sport.
Andrzej Buła, Marszałek Województwa: chciałbym wszystkim ludziom kultury i sportu życzyć 
mnóstwo siły i energii, abyście zawsze wzbudzali pozytywne emocje tym którzy organizują tę kulturę    
i tym którzy są jej odbiorcami.          

Ad 16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania
Ad 17.  Wolne wnioski.
Ad 18.  Komunikaty.
N. Krajczy: jeżeli się nic nie zmieni to następna XLVIII sesja Sejmiku odbędzie się w poniedziałek               
5 listopada 2018 r. o godz. 10.00. Chciałbym również Państwa zaprosić na catering oraz 
poinformować, że Marszałek Roman Kolek przygotował atrakcję w postaci tak zwanego 
przyśpieszonego kursu udzielania pierwszej pomocy, który odbędzie się o godz. 12:00 na Ostrówku.   
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Ad 19.  Zamknięcie obrad.
Elżbieta Kurek, Wiceprzewodnicząca Sejmiku: zamykam obrady XLVII sesji Sejmiku 
Województwa Opolskiego. Dziękuje Państwu za uczestnictwo.

Protokołował:
Przemysław Kasztelan

Sekretarz obrad:
Hubert Kołodziej
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